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Protokół Nr XLIII/2022 

z sesji  Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia  23 lutego 2022  roku 
 

Data i godzina spotkania 23.02.2022 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 

Radca Prawny Urzędu Pan Dariusz Bączek 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Robert Trusewicz 

Prezes GPK Karolewo Pan Krzysztof Tetfejer 

Inspektor ds. Oświaty Pani Anna Abramowicz 

Inspektor ds. promocji Pani Marta Szmyd 

Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

Nieobecni : Radna Pani Barbara Bukowska 
Pani Agnieszka Mańkowska 
Pan Mirosław Tomasik 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych obecnych jest 12 
w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to Pani Beata Bukowska, Pani Agnieszka 
Mańkowska oraz Pan Mirosław Tomasik. 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące muszą 
liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Wybór sekretarza obrad 

4/ Sprawozdanie z działalności wójta w okresie między sesjami 

5/ Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 

6/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kętrzyn  
 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok 
 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania 

inwestycyjnego: Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 1733N na odcinku Nakomiady-Salpik 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania 
inwestycyjnego Opracowanie dokumentacji projektowej pn. poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 1968 N na odcinku Wilkowo-Stachowizna 

 w sprawie przyjęcia od Powiatu Kętrzyńskiego prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
dróg publicznych 

 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach pożarniczych członkom Ochotniczych 
Straży Pożarnych Gminy Kętrzyn 

 w sprawie przekazania wniosku według właściwości 
 w sprawie Gminnego Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii 
 w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 - 2024 

7/Oświadczenia, stanowiska, apele 
8/ Interpelacje i zapytania radnych 
9/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
10/ Przyjęcie protokołu 
 - z sesji z dnia 29.12.2021 roku 
11/ Sprawy różne;  
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poddała pod głosowanie przyjęcie 
porządku obrad.  
 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 

Ad. pkt 3 Wybór sekretarza obrad 

 

Sekretarzem obrad  została Pani  Mirosława Katiuszyn. 

 

Ad. Pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami 

 

Wójt Gminy Kętrzyn złożył sprawozdanie ze swej działalności w okresie między sesjami. 

 

Ad.pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 

 

Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie Pan Krzysztof Tetfejer przywitał 
wszystkich zgromadzonych. Wyjaśnił, iż  w okresie międzysesyjnym :  
- podpisano umowę z gminą Kętrzyn na wywóz odpadów na lata 2022-2023. 
- w ramach redukcji umów ryczałtowych na dostawy wody zamontowano 2 kolejne podliczniki wody. 
- dokonano uzupełnień ubytków w nawierzchniach dróg w poniższych miejscowościach, Trzy Lipy, 
Stara Różanka od ulicy Batorego, Czernik, Łazdoje po Żarki, Wilkowo, Wymiary, Kruszewiec, 
Stachowizna. 
- wykonano barierę ochronną w postaci szlabanu na drodze dojazdowej do oczyszczalni ścieków w 
Karolewie celem zabezpieczenia obszarów położonych wokół oczyszczalni przed dewastacją i 
kradzieżami.  
- dokonano wywozu drewna i uporządkowano teren po usuniętych drzew w miejscowościach 
Owczarnia, Marszewo, Martiany.  
- wykonano przeglądy techniczne podnośnika Iveco.  
- zlecono pięcioletnie wymagane prawem przeglądy elektryczne w gminnych lokalach mieszkalnych 
oraz obiektach użytkowych. 
- zaakceptowano ofertę dostawy energii elektrycznej na czas od 1 kwietnia do 31 marca 2023 roku. 
- zakończono uzyskiwanie pozwoleń na wykonanie przyłącza gazowego do siedziby spółki, rozpoczęto 
prace projektowe. 
- Zwizytowano wraz z pracownikami gminy lokale gminne w  Wilkowie Koczarkach , Karolewie, , 
Pręgowie celem określenia najpilniejszych potrzeb najemców wyżej wymienionych lokali. 
-  realizowano zadania statutowe spółki.  
 

 

Ad. Pkt. 4 Podjęcie uchwał 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn na lata 
2022-2031 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz  wyjaśniła, iż  uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej przewiduje wprowadzenie do wykazu przedsięwzięć 2 zadań inwestycyjnych, które są 
współfinansowane ze środkami z polskiego ładu. I tak pierwsze zadanie - poprawa infrastruktury 
drogowej poprzez przebudowę i remont dróg gminnych o łącznej długości 5 km 410 m, w 11 
miejscowościach w gminie Kętrzyn. Drugie zadanie, całkowita wartość na dzień dzisiejszy szacowana 
12 570 000 zł z czego limit wydatków na 2022,12 000 560. Drugie zadanie inwestycyjne, - 
uporządkowanie sieci wodno-kanalizacyjnych w gminie Kętrzyn, łączne nakłady finansowe szacowane 
na to zadanie 2 560 000 zł, z czego limit na 2022, 2 550 000 zł. Pozostałe zadania wyszczególnione w 
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załączniku o przedsięwzięciach nie ulegają zmianie i oprócz tego zmiana wieloletniej prognozie dotyczy 
też również planu dochodów i wydatków, które będą procedowane przy zmianie uchwały w sprawie 
budżetu gminy Kętrzyn. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
finansowej Gminy Kętrzyn poddając ją pod głosowanie.  
 
Radni 12 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr XLIII/215/2022 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn  na lata 2022-2031 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok 
 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie gminy 

Kętrzyn przewiduje następujące zmiany :  wprowadza się do budżetu gminy zadanie w dziale 900, 
gospodarka komunalna i ochrona środowiska  - jest to zadanie inwestycyjne w kwocie 140 000 zł pod 

nazwą Modernizacja Oświetlenia Drogowego na Terenie Gminy Kętrzyn polegająca na wymianie opraw 

na oprawy energooszczędne. W związku z tym zadaniem dokonano zmiany w planie wydatków w dziale 

600, transport i łączność  - tutaj został zmniejszony plan wydatków o kwotę 70 000 zł na zakup 

materiałów i w dziale 900 został zmieniony plan wydatków na zakupy materiałów i wyposażenia o kwotę 

40 000 zł i na energii 30 000 zł. Ponadto decyzją wojewody warmińsko-mazurskiego w dziale 852 pomoc 

społeczna zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 111 zł z przeznaczeniem na wypłatę 

zryczałtowanych dodatków energetyczny oraz zmniejszono plan dochodów i wydatków o kwotę                   

32 799 zł- ta kwota była przeznaczona na realizację rządowego wieloletniego programu posiłek w szkole 

i w domu. Oprócz tego w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa, dokonano zmiany planu wydatków na 

energii elektrycznych polegającej na przeniesieniu kwoty 20 000 zł z działu 7005 do działu 7007.  

 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie.  

Radni 12 głosami „za”  podjęli uchwałę 
Nr XLIII/216/2022 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok   
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego : Opracowanie dokumentacji projektowej pn. poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 1733N na odcinku Nakomiady - Salpik 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż uchwała dotyczy opracowania  dokumentacji technicznych na drogach 
powiatowych. Część naszych mieszkańców mieszka wzdłuż dróg powiatowych - robiąc dokumentację i  
inicjując proces projektowania - w przypadku nawet kiedy zmieni się władza dokumentacja pozostanie. 
Często bywa tak, że jeżeli jest dokumentacja wykonana ,  pojawiają się środki i jest pytanie, czy ktoś 
jest przygotowany. Uważamy, że te dokumentacje powinniśmy z tych  względów wykonywać  i ten 
proces projektowania, powinien niezależnie od sytuacji się toczyć. Uchwała dotyczy akurat drogi 
Nakomiady – Salpik, drogi która jest w złym stanie technicznym ( od Nakomiad do granic 
administracyjnych do Salpiku).  Wójt dodał, iż dokumentacjom dalej trzeba będzie się przyglądać. Na 
wykonanie czeka już droga w Pręgowie i tutaj trzeba będzie dołożyć wszelkich starań, aby tę drogę 
wykonać. Dalej myślimy o dokumentacji projektowej Filipówka -  Linkowo, która też już jest w bardzo 
złym stanie technicznym. Wójt wskazał, iż w niedalekiej przyszłości będziemy próbować inicjować 
działania projektowania przez powiat tejże drogi powiatowej. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie.  

 
Radni 12 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/217/2022 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego: opracowanie 
dokumentacji projektowej pn. poprawa 
parametrów techniczno-użytkowych 
drogi powiatowej Nr 1733N na odcinku 
Nakomiady - Salpik 
 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego : Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Poprawa parametrów techniczno-
użytkowych drogi powiatowej Nr 1968N na odcinku Wilkowo - Stachowizna 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż tutaj jest podobna sytuacja  i  w zasadzie ta sama 
argumentacja. Dodał, iż w niedługim czasie zostanie realizowana też droga wojewódzka do Węgorzewa 
w kierunku Dłużca, plus Parcz do skrzyżowania, Mażany, Dolny Siniec, Dłużec -  wartość około 10 000 
000 zł i to będzie realizowane na terenie no naszej gminy. Wójt zauważył, iż rok temu  była na to właśnie 
wykonywana dokumentacja. W przedmiotowej uchwale mówimy o dokumentacji technicznej na odcinku 
Wilkowo, Stachowizna. Ta droga też jest w złym stanie technicznym, kwota pomocy dla powiatu 
Kętrzyńskiego na wykonanie dokumentacji to 22 499,75 zł.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 12 
głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/218/2022 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego : 
Opracowanie dokumentacji 
projektowej pn. Poprawa parametrów 
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techniczno-użytkowych drogi 
powiatowej Nr 1968 N na odcinku 
Wilkowo – Stachowizna.  
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Kętrzyńskiego prowadzenia zadania publicznego z 
zakresu dróg publicznych 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż w ubiegłym roku została zawarta umowa na wykonanie dokumentacji 
projektowej i 2 odcinków ścieżki rowerowej Karolewo, Parcz jako uzupełnienie dokumentacji projektowej 
sporządzonej wcześniej przez Związek Gmin Barcja. Barcja nie zaprojektowała tych 2 odcinków ze 
względu na brak możliwości i umieszczenia tej ścieżki rowerowej w pasach drogowych. W Czernikach 
to był to pas drogi gminnej - zbyt wąski żeby tą ścieżkę rowerową umieścić, natomiast pas w 
miejscowości Parcz był to pas drogowy drogi Powiatowej. Projekt na miejscowość Czerniki - na ten 
odcinek ścieżki ( około kilkudziesięciu metrów ) został wykonany,  uzyskano pozwolenia na budowę. 
Odcinek w miejscowości Parcz (  na odcinku około 60 m) nadal umieszczony w pasie drogi Powiatowej, 
gdyż nie było innej możliwości  - w związku z tym powiat, w celu umożliwienia gminie dysponowania 
pasem drogowym drogi Powiatowej na cele budowlanej chce, aby nastąpiło to w formie przekazania 
zadania dla gminy Kętrzyn przez powiat, czyli możliwość budowy w pasie drogi powiatowej jest 
przekazana jako zadanie powiatu do gminy. Wójt zauważył, iż bez tego dysponowania pasem 
drogowym drogi powiatowej projektant nie może zakończyć dokumentacji projektowej i uzyskać 
pozwoleń na budowę. 
 
Radna Pani Iwona Pietkiewicz spytała, czy wiadomo, aby powiat włączy się w realizację projektu 
budowy ścieżki rowerowej? 
  
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż akurat  starosta powiatu Kętrzyńskiego jest bardzo żywo 
zainteresowany tą  ścieżką. Wskazał, iż śmiało może powiedzieć, że w 100% możemy liczyć na pomocy 
pana Michała Kochanowskiego, który jest bardzo zaangażowany. Przy tym projekcie wspólnie 
prowadzimy bardzo szerokie rozmowy z parlamentarzystami, z lasami państwowymi i są one dosyć 
zaawansowane. Natomiast w tej chwili  przez Związek Gmin Barcja został też złożony wniosek na 
odcinek Karolewo do skrętu nad jezioro Mój - wniosek do 5 000 000 zł. , na którego rozstrzygniecie  
musimy jeszcze poczekać.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 13 
głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/219/2022 w sprawie przyjęcia 
od powiatu kętrzyńskiego prowadzenia 
zadania publicznego z zakresu dróg 
publicznych 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach 
ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach pożarniczych członkom Ochotniczych 
Straży Pożarnych Gminy Kętrzyn 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż w związku ze zmianą ustawy o Ochotniczych strażach 
z dnia 17 grudnia 2021 roku, w nawiązaniu do art. 15 tej ustawy do właściwości Rady Gminy należy 
uchwalenie stawki za ekwiwalentu, za działania ratownicze lub uczestniczenia strażaka OSP w 
szkoleniach lub ćwiczeniach i w związku z tym ta uchwała tutaj jest procedowana. Wysokość tego 
ekwiwalentu wynosi 1/ 175 przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia brutto. Na dzień dzisiejszy jest 
to kwota 34,26 zł  za każdą rozpoczętą godzinę w działaniach ratunkowych, szkoleniu lub  ćwiczeniach.  
 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 12 
głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/220/2022 w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
za udział w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach pożarniczych członkom 
Ochotniczych Straży Pożarnych 
Gminy Kętrzyn. 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości 
 
Radna Pani Beata Bohdanowicz wyjaśniła, iż Komisja skarg, wniosków i petycji w chwili obecnej jest w 
trakcie rozpatrywania skargi, jaka wpłynęła za pośrednictwem SKO do Rady Gminy Kętrzyn, a następnie 
została skierowanie na właśnie do komisji skarg. Komisja miała wątpliwości co do sprecyzowania 
konkretnych zarzutów, dlatego też wystąpiono do skarżących z prośbą o ustosunkowanie się i wskazane 
czy złożone pismo stanowi skargę na pracownika, czy też na wójta.  Po otrzymaniu od skarżących 
informacji ustalono, iż złożone pismo, stanowi zarówno skargę na działalność wójta, jak i skargę na 
pracownika urzędu. Na posiedzeniu komisji w dniu 17 lutym 2002 zauważono iż komisja nie jest 
właściwa do rozpatrywania skargi na działalność pracownika urzędu. Komisja jest właściwa jedynie w 
zakresie analizy skargi na działalność wójta gminy. Mając na względzie powyższą skargę w części 
dotyczącej pracownika urzędu należy przekazać ją  organowi właściwemu do jej rozpoznania tj. wójtowi 
gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 12 
głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/221/2022 w sprawie 
przekazania wniosku według 
właściwości 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii 
 
Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych Pan Krzysztof Plewnia 
wyjaśnił, iż zgodnie z tym, co mówił w grudniu przy przyjmowaniu programu od 1 stycznia weszła 
nowelizacja ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zgodnie z 
zapowiedziami weszły zmiany, które obligują nas do tego, aby przyjąć nowy program. To jest ten sam 
program jaki Rada Gminy przyjmowała w grudniu,  rozszerzony o te zmiany, które dotyczą po pierwsze, 
okresu funkcjonowania programu ( nowe przepisy mówią, że program może być przyjmowany na 4 lata). 
Dodatkowo zostały wprowadzone zmiany dotyczące zadań gminy w zakresie edukacji i profilaktyki 
uzależnień behawioralnych. Jeżeli chodzi o uzależnienia behawioralne, a uzależnienia od środków 
psychoaktywnych - zadania gminy ograniczają się  tylko do edukacji i profilaktyki przy uzależnieniach 
od środków psychoaktywnych. Ze względu na fakt, iż program będzie realizowany przez 3 lata  
rozszerzony został harmonogram. 
 
Radny Pan Tomasz Wyszomirski spytał, czy wiadomo ile w gminie Kętrzyn przeznaczono środków 
finansowych na kupno napojów alkoholowych ? 
 
Pan Krzysztof Plewnia wyjaśnił, iż podmioty składają w tym zakresie sprawozdanie do końca stycznia. 
Na podstawie oświadczeń zestawienie w tym zakresie jest zrobione i załączone do sprawozdania.   
Ile  i w jakim punkcie zostało wydanych środków nie ma , chociażby z tego względu, że punkty mają 

prawo zastrzegania sobie tego jako tajemnicy handlowej i 1 z punktów to zrobił.  Wskazano natomiast  

największe miejscowości, od największych wydatków do takich mniejszych. Ogółem na terenie gminy 

w zeszłym roku został zakupiony alkohol za kwotę 3 206 296 zł, a więc widać jaka to jest skala. Nie 

można też do końca wprost mówić o tym, że to są środki, które konkretnie nasi mieszkańcy przeznaczyli 

na alkohol, ponieważ tutaj  jest za dużo zmiennych np. zakaz sprzedaży napojów alkoholowych w porze 

nocnej w mieście, pracujący mieszkańcy gminie na terenie miasta – są to więc dane dość ogólnikowe. 

Biorąc pod uwagę lata 2000 to są to kwoty porównywalne. Fatalne jest to, że nie udaje się tego 

zmniejszyć w żaden sposób. Problemem jest to, że my robimy bardzo dużo działań profilaktycznych w 

szkołach. Natomiast dotarcie do osób dorosłych jest dużo trudniejsze. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 12 
głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIII/222/2022 w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiazywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 
 
Pan Krzysztof Plewnia wyjaśnił, iż jest to jeden z kilku programów, jakie z mocy prawa są realizowane 
przez ośrodek pomocy społecznej. Jest to program w tym wypadku oparty o ustawę wspierania rodziny 
i systemie pieczy zastępczej, program przyjęty na kolejne 3 lata. Podstawowym zadaniem tego 
programu jest kompleksowe podejście do wspierania rodziny w sytuacji niewydolności problemowej, 
czyli sytuacji kryzysowej danej rodziny. Dodał, iż chodzi o to, żeby mieć taki dokument, który nam 
nabędzie od początku do końca pracy z tą rodziną mówił, jakie instytucje, co, i kiedy powinny tam robić. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod Radni 12 
głosami „za”  podjęli uchwałę 
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Nr XLIII/223/2022 w sprawie 
Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2022-2024 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
Ad.pkt 5 Oświadczenia, stanowiska , Apele 
 
Brak dyskusji.  
 
 
Ad.pkt 8 Interpelacje i zapytania radnych 
 
Brak uwag. 
 
 
Ad.pkt 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Brak uwag. 
 

 
Ad.pkt 10 Przyjęcie protokołów  
 
- z sesji z dnia 29 grudnia 2021 roku 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 11  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława,  

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   1 radny : Olechnowicz Renata 

 
 
Ad. pkt. 11 Sprawy różne 
 
1/ Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż do Rady Gminy wpłynęła petycja w sprawie naprawy 
programów ochrony powietrza. Zaproponowała przekazanie petycji do rozpatrzenia komisji skarg 
wniosków i petycji.  
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
2/ Przewodnicząca Rady poinformowała, iż  do Rady Gminy Kętrzyn wpłynęło pismo od warmińsko-
mazurskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków dotyczące informacji o dotacjach udzielonych w 
drugim półroczu 2021 roku. Pismo dla zainteresowanych znajduje się w biurze rady. 
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3/ Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż do Rady Gminy wpłynęła prośba o wydanie opinii w 
sprawie nadania szkole podstawowej w Nakomiadach imienia Maurycego Mochnackiego. 
Zaproponowała przekazanie wniosku do komisji oświaty 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
4/ Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż do Rady Gminy wpłynęło pismo, wniosek formalny w 
sprawie przekazania mieszkańcom gminy wiadomości. Zaproponowała przekazanie pisma do Komisji 
Skarg wniosków i Petycji.  
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata,  Katiuszyn Mirosława, Olechnowicz Renata 

       Juchniewicz Teresa, Kajcińska Leokadia ,Dziemiela Wiesław , Wyszomirski 
      Tomasz , Rodak Katarzyna, Pietkiewicz  Iwona, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
5/ Wójt Gminy Kętrzyn poinformował o zmianie terminu19 turnieju halowego piłki nożnej mieszkańców 
gminy Kętrzyn o puchar wójta. Turniej odbędzie się on 5 marca w sali sportowej w Karolewie. W 
rozgrywkach oczywiście uczestniczą wyłącznie mieszkańcy gminy Kętrzyn. Wyjaśnił, iż drużyny 
zgłaszamy do 2 marca. 
 
6/ Wójt Gminy Ketrzyn wyjasnił, iż chciałby przekazać kilka informacji dotyczących funduszy inwestycji 
strategicznych,Polskiego Ładu pierwszy nabór. Wójt wyjaśnił, iż proces projektowy trwa i dobiega w 
zasadzie ku końcowi. W tej chwili udało się porozumieć  z konserwatorem zabytków i jeżeli chodzi o 
dokumentację techniczną problem jest  już rozwiązany. W tej chwili problem jeszcze jest w Martianach, 
jeżeli chodzi o kanalizację deszczową. Wójt przypomniał wyglądają sprawy w chwili obecnej, jeżeli 
chodzi o drogi. Złożono  wniosek do MSWIA w ramach funduszu inwestycji lokalnych. Na drogi 
Nakomiady, Salpik, Martiany. Wtedy wnioskowaliśmy o kwotę 2 730 000 zł na tamten czas, 
otrzymaliśmy dofinansowania 1 000 400. Drugi wniosek, to jest wniosek na przebudowę dróg gminnych 
po byłym PGR Smokowo, w miejscowościach Smokowo i Łazdoje. Wnioskowaliśmy o 1 650 000 zł 
otrzymaliśmy 800 000 zł. W późniejszym okresie ponowiono wnioski do  Polskiego Ładu, jeszcze 
dokładając oczywiście drogę Czerniki, Wopławki, Windykajmy. Na dzień dzisiejszy wartość 
kosztorysowa po już końcówce praktycznie projektowania to jest 14 246 144 zł. Wójt podkreślił, iż dalej 
trzeba się zastanawiać, jak to finansowo poskładać.  Z pierwszego naboru mamy 7 i 2 000 000 
dofinansowania z Polskiego Ładu, 2 i 2 000 000 dofinansowania. Przy kolejnym naborze, który trwa do 
końca, do końca lutego przygotowujemy się do złożenia następujących wniosków:  budowa OSP 
Wilkowo oraz 2 wniosek na instalację pomp ciepła z fotowoltaiką i instalacjami CO w  obiektach : 
świetlica Nowa Różanka, świetlica Martiany, świetlica Gałwuny, Mażany oraz Szkoła Podstawowa w 
Karolewie. Kolejny wniosek  jest już w ramach polskiego ładu tj. budynek urzędu ( szacowana wartość 
to jest niecałe 5 000 000 zł ) i kolejny wniosek to jest przebudowa dróg w miejscowościach Trzy Lipy, 
Muławki, Filipówka, Pożarki, Nowa Wieś. Wójt wskazał, iż jest  jeszcze 1 wniosek, nad którym jeszcze  
należy przeanalizować analizę ryzyka w stosunku do 1 naboru – 2  i  3 wniosek jeszcze jest do bardzo 
mocnego przemyślenia.  
 
Protokół zakończono i podpisano. Protokół zawiera 9 stron oraz 12 załączników. 
 
 
 

Protokołowała :              Przewodnicząca Rady Gminy  
 
 

    Inspektor ds. obsługi rady              Teresa Marzena Juchniewicz 
              Jagoda Pyrka   


